
  

  Skolebestyrelsesmøde mandag d. 14. november 2022, kl. 18.00-
20.00.     Mødet afholdes på Nykøbing Skole. 

  Vi mødes til spisning kl. 17.50 - Husk at melde afbud, hvis du ikke 
deltager. 

 

Dagsorden 
 

Referat 

Deltagere: 
Malene Just Maigaard, Henrik Rander, Katrine B. 

Øxenholdt, Jon Sanders, Vibeke Friis Nielsen, 
Rikke Andersen, Kristine Berg, Therese Kruuse 

Tvestmann, Lærke Malmbak Stounberg, Mads 

Lund Mathisen, Karina Lykke Petersen, Thomas 
Nielsen, Sofie Brandt, Martin Lynggaard, Mette 

Kiel Jensen, Malene Gylling Petersen, Stine Heski-
assen, Dorte Høholt Nielsen, Bettina Hansen 

Schou, Mikkel Thorsøe Madsen og Trine H. Mor-

tensen 

 

Afbud: Katrine, Vibeke, 
 

Tilstede: Kristine, Jon, Sofie, Malene, Rikke, Mads, 
Malene, Martin, Thomas, Karina, Clara, Therese, Bet-

tina, Mikkel, Trine, 
 

Godkendelse af referat  
Tid: 2½ min. 
 

Referat godkendt 

Godkendelse af dagsorden  
Tid: 2½ min. 

 

Nyt fra formanden er første punkt. 

 
Dagsorden er godkendt. 

67. Bestyrelsesarbejdet – hvordan 
fastholder og tiltrækker vi medlem-
mer 
V/Kristine 

Tid: 10 min. 
 

Fokus på struktur og systematik i arbejdet i bestyrel-

sen. Definere det overordnede fokus tydeligere. 
 

Rekruttering: synlighed blandt forældre. Hvervekam-

pagne, hvor man gør opmærksom på bestyrelsens 
arbejde. 

 
Det fungerer godt, når man bliver prikket på skulde-

ren, og gøres opmærksom på muligheden mundtligt. 
 

Forventningsafstemning ift. hvad man kan være med 

til som forælder i skolebestyrelsen. Man kan blive 
overrasket over hvad arbejdet egentlig indebærer. 

 
Forventningsafstemning ift. tidspres, og at man ikke 

nødvendigvis kan deltage i alle møder. 

 
Erfaring fra Egebjerg skole: bestyrelsen var til stede, 

når man afholdte skolehjem samtaler. Man drak en 
kop kaffe med forældrene, og fik talt sammen om 

bestyrelsesarbejdet. Skolerne gør opmærksom på, 
når der er arrangementer, hvor det er muligt. 

 

Er udfordringen så stor som for år tilbage? 
 

Målrettet indsats hvert halve år, så man fokuserer på 
de skoler, hvor man mangler repræsentanter. 
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Der prikkes rundt omkring, når der mangler. Der 
kommunikeres ved arrangementer, når muligt. 
 
 

68. Opsamling og erfaringsdeling ef-
ter møde med Skole og forældre 
https://padlet.com/SogF/kursus 

v/Kristine 

Tid: 15 min. 

 

Skolebestyrelsen laver skoleudvikling. Bestyrelsesar-

bejdet skal tænkes som skoleudvikling. 
 

Årshjul som et godt redskab til at sætte fokus. 

Der er i forvejen en årsplan for de faste opgaver om-
kring budget mm. Den kan udbygges med mere kon-

krete initiativer og opgaver. Trine sender den ud med 
referatet. 

 

Overordnet tema for bestyrelsens arbejde kan være 
et muligt greb 

 
Bestyrelsens opgave med tilsyn. Hvordan formalise-

res og italesættes dette? 
Konkret tiltag: nyt fra afdelingerne tager udgangs-

punkt i et konkret princip, så det tydeliggøres hvor-

dan der arbejdes med dette. 
Tilsyn kan også tage udgangspunkt i konkrete fore-

spørgsler fra forældre i eller uden for bestyrelsen. 
Der ligger meget tilsyn i selve dialogen på bestyrel-

sesmøderne mellem forældre, medarbejdere og le-

delse. 
 

Punkt til næste møde: Brainstorm over tema og fo-
kus for bestyrelsesarbejdet. Hvad er fokuspunkter for 
bestyrelsens arbejde foruden de formelle krav? 
 

69. Princip for skole-hjemsamarbej-
det (Udvalget er har arbejdet med det er; Hen-

rik) 
v/Henrik  

Tid: 30 min. 
 

Fortsættelse af punktet fra de sidste møder. 

Se foto under dagsordenen. 
 

Der er interviewet en forældregruppe og en medar-

bejdergruppe. Hvordan forstås skolehjem samarbej-
det i de to perspektiver? 

 

Fokuspunkt for videre arbejde: 
Hvordan kan man rammesætte de uformelle møder 

mellem lærere og forældre? 
Hvordan bruges formelle møder ind i samarbejdet? 

 

Fokuspunkt for oplægget er formelle møder. Billeder 
af plancher er vedlagt. 

 
 

 

70. Elevfravær  
Jfr. Børne-, Unge og Uddannelsesudvalgets ønske 

om, at Skolebestyrelser, skolernes MED-udvalg og 
elevrådene drøfter fraværsprocent – mulige årsa-

ger og indsatser til at imødegå det – og give en 

tilbagemelding til udvalget (se bilag) 
v/Trine 

Tid: 15 min. 
 

 

Odsherred kommunes elevfravær ligger højt ift. 
landsgennemsnittet. Derfor ønsker udvalget en drøf-

telse af dette. 
 

Odden, Nykøbing og Egebjergs gennemsnit er højere 

end landsgennemsnittet. Oddens gennemsnitlige fra-
vær ligger ca. på landsgennemsnittet. 

 
Odsherred kommune har et princip for elevfravær, 

hvor man ved et elevfravær på 10% indskærper over 
for forældrene at fraværet er for højt. Ved 15% un-

derretter man. 

 

https://padlet.com/SogF/kursus
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Dialog med forældre er afgørende.  
 

Afdelingerne bruger ikke afkrydsningsmuligheden i 

aula. Er det en mulighed? Det tages med i arbejdet 
omkring aula, punkt 71. 

 
Bestyrelsen skal se på elevfraværet en gang om året. 

Der skal arbejdes målrettet med elevfravær fremad-
rettet. Man skal dykke ned i fraværet og hvordan det 

helt konkret ser ud. Handler det om mistrivsel? Sko-

levægring? 
 

Trine giver en tilbagemelding til udvalget.  
 

71. Aula-praksis 
v/ Mads 
Tid: 15 min. 

 

Er måden aula bruges på hensigtsmæssig? 

 
Der er massiv kommunikation på aula og det kan 

være svært at finde den rigtige information, når man 
skal bruge den. 

 

Man får fx alle informationer om skolen selvom man 
kun har børn i dagtilbud. 

 
Kunne der laves et tiltag som sikrer gennemsigtig-

hed, fx et ‘sådan bruger du aula’ som forældre kan 

orientere sig i på hjemmesiden 
 

Mads udarbejder et udkast til en guide til forældre 
om aula og brug af dette. Det kan evt. udleveres til 

forældre, når de skal logge på aula første gang. 
 

72. Nyt fra Nykøbing Skole - 
Emne; arbejdet med kommunikationsprincippet. 

v/ Mikkel, Bettina og Dorte 
Tid: 15 min. 

 

Der er en god proces omkring sammenlægningen af 
de to matrikler. Der arbejdes fokuseret med at 
smelte de to kulturer sammen.  
Medarbejderne er inddraget kontinuerligt, blandt 
andet på et internat hvor de er kommet med kon-
krete input til indretning, arbejdsgange, traditioner 
mm. 
Det er givende for børnene at være sammen. De 
store bliver rollemodeller for de mindre. Der er en 
igangværende proces med at indrette skolen til 
gavn for alle. 
 

73. Nyt fra Skoleleder 
(lidt om årshjulet) 

v/ Trine  
Tid: 3 min. 

 

Alle er rykket ud fra Grundtvigsvej. Man er i proces 
med at se på tilbygningen. Sammenlægningen har af-

stedkommet en besparelse på 1,2 million, som skal 
findes på teknisk drift og service. 

 
Årshjul. Se punkt 68 

74. Nyt fra skolebestyrelsesforman-
den. 
v/ Kristine  
Tid: 10 min. 

 

Orientering om BUU-udvalgets møde ang. Odden 

skole. Udvalget har en temadrøftelse ang. mellemtri-
net på Odden skole. Udvalget er interesserede i fag-

lighed og trivsel på mellemtrinet. Udvalget skal drøfte 

to scenarier omkring mulig overflyttelse af elever til 
Nykøbing skole. En del forældre fra Odden har fået 

foretræde til mødet. 
Henvendelser fra forældre: 
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Trivselsproblemer i en klasse på Nykøbing skole. Det 
er håndteret og forældrene er glade for håndterin-

gen. 

Lejrskole på 4 overnatninger for overbygningen er et 
ønske fra nogle forældre. Der står minimum 3 over-

natninger i princippet. Der blev drøftet mulig priorite-
ring at øge til 4 overnatninger, hvis økonomien tilla-

der det fremadrettet. 
Et par forældrerepræsentanter har trukket sig pga. 

manglende tid. 

75. Opsummering af hovedpunkter 
til Aula/alle forældre. 
v/Kristine  

tid: 2 min. 

 

Aula, Mads er kontaktperson 
Elevfravær 

Skolehjem samarbejde 

EVT. 
 

 

Punkter til de kommende møder:  
 

 

• SoMe (hvad har der været af opslag på de 

sociale medier siden sidst?) 

• Førskole 

• Princip for årshjul 

• Seksualundervisning, hvordan foregår det på 
skolerne? 

• Årsplaner/Elevplaner  

• Til et kommende møde inviterer vi SSP-med-

arbejderen. 

• Budget 2023 

• Meddelelsesbog 
 

Næste møde:  
 

Næste møde: 

Torsdag d. 8. december på Odden Skole. 
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Bilag til pkt.69 
 
 
 

 
 

 


